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Què entenem per sostenibilitat?  Con-
sisteix a proveir el millor possible avui 
sense posar en perill els recursos de 
demà, aplicat en el sentit més ampli i 
a tota mena de recursos: econòmics, 
materials, humans, socials i am-
bientals. Davant d’aquesta definició, 
afecta un ampli espectre d’accions 
i comportaments. Però, després de 
l’anàlisi de les dades del 2024, si vo-
lem, i ho hem de voler, un 2025 més 
sostenible com a ciutat tenim alguns 
reptes urgents. Que serien la millora 
en la recollida selectiva, la reducció 
d’emissions per arribar als barems de 
les noves directives i fomentar un ur-
banisme més verd. 

Millorar el % de recollida selectiva 
Dels 36 municipis que integren l’Àrea Me-
tropolitana de Barcelona, Badalona se situa, 
en les dades del 2023, com la ciutat número 
31 per la cua en fer la pitjor recollida selec-
tiva. I pel que fa a les taxes que cobra per 
aquest servei estem situats com la quarta 
població més cara. I això que en el 2023 
encara no s’havia aplicat el cobrament de 
la taxa implementada durant el 2024. L’ob-

jectiu metropolità persegueix l’objectiu de 
superar el 55% de reciclatge l’any 2025 en 
l’àmbit metropolità. Amb les dades a la mà 
del que ha succeït durant el 2023, l’índex 
Badalona se situa en el 30,6%, el municipi 
sisè per la cua, dels 36. És a dir, està en el 
lloc 31 dels 36. Badalona ha d’incrementar 
en un 25% la recollida selectiva per assolir 
l’objectiu metropolità fixat per al 2025.

Avençs amb el porta a porta HORECA
Des de l’Ajuntament mantenen que el 
nou contracte de recollida i neteja supo-
sarà “un salt qualitatiu espectacular” en 
aquest aspecte i que  “per descomptat” ha 
de comportar “una millora notable en el 
percentatge de recollida selectiva que ha 
de permetre a la ciutat de Badalona apro-
par-se, encara més, als objectius globals 
marcat per l’Àrea Metropolitana de Bar-
celona”. Però no ens acaben d’indicar en 
quin percentatge. En aquest sentit , des-
taquen,  que es contempla la implementa-
ció de la recollida específica porta a porta 
HORECA, és a dir als establiments com 
hotels, restaurants, cafeteries, etc., sus-
ceptibles de generar importants volums de 

Els deures per a un 
2025 més sostenible

La ciutat ha d’avançar en la recollida de 
residus, en la reducció d’emissions i en la 
promoció d’un urbanisme més verd 

residus, així com en espais i zones com 
els polígons industrials. El fet, però, que 
durant el 2025 es comencin amb els pro-
cediments del concurs retardarà durant tot 
l’exercici aquestes millores. Retard que pot 
posar en dubte arribar a l’objectiu del 55% 
del reciclatge per al 2025.

Hi ha contenidors intel·ligents que premien la recollida selectiva

Mapatge de l’estudi de contaminació al voltant dels centres escolars

Reduir emissions al voltant escoles
Durant el 2024 també ens ha esverat el re-
sultat d’un estudi realitzat per Ecologistes 
en Acció i Revolta Escolar que inclou 13 
escoles de la ciutat. Segons l’estudi, els 
efectes de la contaminació atmosfèrica a la 
ciutat són més evidents als barris de ren-
da més baixa, com ara la Salut o Sant Roc. 
També manté amb les dades recollides amb 
l’ajuda de FABA i amb  la nova normativa - 
20  micrograms de diòxid de nitrogen per 
metre cúbic d’aire- que a la ciutat s’incom-
pleix la directiva de la qualitat de l’aire. 
Les 13 escoles analitzades són l’Escola 
Oficial d’Idiomes, l’Escola Margarida Xir-
gu, l’Escola Josep Boada, l’Institut Eugeni 
d’Ors, l’Escola Gitanjali, l’Escola Joan Co-
ret, l’Escola Montigalà, l’Escola Llorens Ar-
tigas, l’Escola ítaca, l’Institut Badalona VII, 
l’Institut La Pineda, l’Escola Lola Anglada i 
l’Escola Jungfrau. 
L’estudi també inclou les referències recolli-
des en l’Estació Oficial que hi ha a la plaça 
dels Països Catalans, amb una mitjana de 
25 micrograms de diòxid de nitrogen per 
metre cúbic d’aire. Aquesta unitat de mesu-
ra de l’administració - 25- se situa en uns 
barems que de moment són acceptables, 
però que no ho seran en 2 anys. 
Però aquesta xifra de 20 no entrarà en vi-
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Yolanda a la botiga de la Salut Alta 

gor fins d’aquí a 2 anys, que és el que ex-
plica l’Ajuntament. Ara és del doble. Des 
de FABA -Federació d’Afas de Badalona- 
mantenen la seva lluita per millorar  els 
nivells i estan molt implicats en propos-
tes com la transformació de l’autopista i 
la pacificació dels entorns escolars com 
a mitjans per assolir l’objectiu de millora 
de la qualitat de l’aire.

Estem en els límits actuals perme-
sos
L’Ajuntament diu que ens trobem dins 
dels nivells persmesos, amb l’apunt, a 
continuació, que la nova directiva apli-
cada en l’estudi fixa valors més estrictes 
als que estem obligats adequar-nos  en 
els propers dos anys. De manera que si 
es pren com a referència la que encara 

Primer, la curiositat de l’AVV de Sant An-
toni de Llefià i l’entitat Llefi@net va fer 
repassar carrer per carrer els arbres que 
havien desaparegut pel barri. Aquesta 
auditoria es va traslladar a un mapat-
ge  digital interactiu en el que a partir 
d’aquesta eina col·laborativa qualsevol 
persona pot geolocalitzar qualsevol es-
pècie perduda, adjuntar una imatge del 
parterre buit i, evidentment, adjuntar la 
imatge quan l’arbre es reposa. 
D’aquest primer estudi se n’extreu que 
a Llefià hi ha 3805 arbres vius i que 
s’han talat 539 unitats. La promoció per 
part de Llefi@net d’aquestes propos-

està en  vigor, la de 40 micrograms, el 
doble de la nova, estaríem al límit. 
Defensen que la qualitat de l’aire que 
respirem és una qüestió cada vegada 
més present en les actuacions que pre-
nen i que el seu abordatge ha de ser 
integral amb totes les administracions, 
amb les empreses i el conjunt de la ciu-
tadania. Treballen a partir de les dades 
sobre  diferents elements que evidencien 
la qualitat de l’aire obtingudes a les es-
tacions mòbils en col·laboració amb la 
Diputació de Barcelona. 
I en estudis, amb centres com la Univer-
sitat de Barcelona, i també han encarre-
gat un estudi de caracterització del con-
tingut de metalls en sòls urbans i polsim 
sedimentat al Polígon industrial Badalo-
na Sud i àrea d’influència a través de la 
Fundació Bosch i Gimpera de la UB.

bilitat, per tant també impulsen l’ús de la 
bicicleta i la pacificació, com pot ser el 
carrer de Francesc Layret o l’entorn de 
Dalt la Vila

Segones Oportunitats  
El foment dels establiments amb pro-
ductes, especialment roba, de segona 
mà, és una tendència arreu. Però volen 
aturar-nos i destacar el projecte Unió Se-
gones Oportunitats, una entitat que  aqmb 
base operativa a la Salut Alta fa uns dies 
ha rebut un premi de l’ONU immigració 
que ha recollit la seva líder Yolanda Apo-
li. Una persona amb una llum increïble 
i una vida molt difícil  que ha teixit una 
xarxa que combina la recuperació de les 
peces i de les persones. Una proposta 
d’economia circular que atorna segones 
oportunitats.

“L’entitat 
Unió Segones 
Oportunitats ha 
rebut un premi de 
l’ONU Immigració 
que ha recollit la 
seva líder, Yolanda 
Apoli”

Una eina col·laborativa xifra en gairebé 2.500 els arbres talats i no reposats  
tes, especialment en el Fòrum que cada 
estiu convoquen a la plaça Trafalgar, 
ha estés la iniciativa a tota la ciutat. I 
de manera documentada, aquest cens 
ciutadà situa en 48.406 els arbres vius 
per la ciutat. I la xifra dels que no han 
estat reposats és de 2.404. José Luis 
Infante, un dels promotors de la inicia-
tiva, assegura que en alguns moments, 
l’Ajuntament ha tingut en compte 
aquesta eina per guiar-se respecte de la 
situació de l’arbrat, que s’ha ampliat a 
Santa Coloma, Sant Adrià i Tiana. Pro-
perament, contactaran amb les entitats 
per fer una actualització.

Apunten també que la qualitat de l’aire 
està associada en bona mesura a la mo-
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PREPARADA LA SEGONA ELECTROLINERA PER A LA CIUTAT

En el pla dissenyat per l’Àrea Metropolitana de Badalona, es preveia 
inaugurar abans que acabés el 2024 la segona electrolinera a la ciutat. 
Estarà situada en el carrer de Termes Romanes i se suma a la que va 
entrar en funcionament a Montigalà al juny de 2017. La ciutat necessi-
ta, però, sumar més punts de recàrrega.

“Per situar més 
flota a Badalona, 
SomMobilitat 
necessita que 
s’instal·lin més 
places amb 
connexió”

“Badalona 
disposarà de 830 
unitats de motos 
per a tota la ciutat”

Fórmules que ajuden a optar per la no propietat
L’oferta de SomMobilitat i la irrumpció del sistema de “motosharing” a la ciutat 
afavoreixen la decisió personal i familiar d’optar de prescindir de vehicles propis
La norma per a la promoció de la mobilitat 
sostenible és ben clara i senzilla d’aplicar. 
Abans d’iniciar un desplaçament, atu-
rem-nos un minut. Si pots anar-hi a peu, ni 
t’ho pensis. Afortunadament, la topografia 
de la ciutat permet en la majoria dels barris 
fer desplaçaments caminant. I a Badalona, 
es camina molt. La segona regla és optar 
pel transport públic. També la xarxa de bu-
sos i la de metro, i el tren i el tramvia dota la 
ciutat d’aquesta opció. Si bé hi ha projectes 
pendents que millorarien la intermodalitat, 
la ciutat té bon servei.
Si no queda una altra que triar el vehicle 
propulsat, millor que la font de subminis-
trament sigui elèctrica. I si voleu fer una 
mica de cames, trieu per una bicicleta de 
la xarxa AmbBici. Però també n’hi ha de ve-
hicles tipus turisme. És ben cert que cada 
cop més s’oferten fórmules que ajuden a 
optar per la no propietat d’un vehicle tipus 
turisme o fins i tot model furgoneta. Ofer-
tes com la de la cooperativa SomMobilitat 
o la recent incorporació de Badalona en la 
xarxa de “motorsharing” -o motocicletes 
compartides- implementada des de l’Àrea 
Metropolitana faciliten aquesta decisió. 

Una cooperativa que creix
SomMobilitat és una cooperativa de con-
sum que neix a Mataró i que ja és present 
arreu del territori amb uns 200 vehicles. 
Promou la mobilitat sostenible posant a 
l’abast vehicles en aparcaments que dis-
posin d’endoll per alimentar-los elèctrica-
ment. A Badalona ja té quatre unitats en 
aparcaments d’Esgestur. Tres a l’aparca-
ment de Pompeu Fabra - 2 turismes i una 
furgoneta- i un turisme al de Manuel Valls. 
En aquesta modalitat, els vehicles s’agafen 
i es deixen en el mateix punt. Es lloguen 
pel temps que es necessiti i es retornen. 
Els seus gestors asseguren que en tindrien 
molts més si l’oferta d’endolls s’incremen-
tés. Es troben en una crisi de creixement 
per la no instal·lació, lamenten,i no poden 
avançar. Afortunadament, anuncia, està a 
punt d’entrar en vigor una llei d’abast eu-
ropeu que obliga els aparcaments públics 
a disposar d’un percetnatge important de 
places amb punts de recàrrega.  És el ma-
teix hàndicap que tenen per implantar-se a 
Santa Coloma i a Sant Adrià.
El funcionament és senzill, entres en la pla-
na web, aportes 10 euros com a associat a 
la cooperativa i te dones d’alta del servei, 
localitzes el vehicle i tries. Et pots moure 
amb vehicle a partir de 3,5 euros per hora 
més els quilòmetres, i tenir aquesta despe-
sa només quan el fas servir, no com una 
despesa fixa  familiar. Hi ha una tarifa flexi-
ble i una tarifa per disposar del vehicle per 

més de cinc dies, per exemple per a vacan-
ces. I en aquest cas, pot sortir a partir de 20 
euros dia més els quilòmetres.

Motocicletes arreu de la ciutat
Per qui vulgui la moto per donar resposta a 
aquesta tercera opció, des de final de 2024 

s’ha implementat a Badalona el sistema de 
“MotoSharing” amb una flota de 830 unitats 
a Badalona quan entrin en servei els cinc 
operadors que van guanyar el concurs. A 
diferència dels vehicles de SomMobilitat 
aquestes motos es troben al carrer, priori-
tàriament, en places definides. Per fer-les 

diaris, serien 160 kg menys d’emissió 
diària. Això, anualment són 60 tonelades 
menys. Pel que fa a la reducció de l’espai 
públic: una moto compartida correspon a 
l’ocupació de l’espai de tres motos pri-
vades

Elecció de les estufes de gas                                 
Respecte a l’actualització d’altres ordenan-
ces per avançar en la reducció d’emissions, 
com la que a partir de gener s’ha començat 
a aplicar a Barcelona per a la retirada de les 
estufes de gas a les terrasses exteriors dels 
establiments de restauració, l’Ajuntament 
de Badalona ens avança que ho està estu-
diant. De moment, comparteixen, s’analit-
zaran les actuacions que han anunciat que 
posaran en marxa alguns municipis. En farà 
un seguiment i, posteriorment, s’avaluarà 
la situació i es copsarà l’opinió de les parts 
afectades.

servir, cal ser major d’edat i disposar de car-
nets de conduir específics o tenir tres anys 
el de conduir turismes.  Els preus aprovats 
són d’entre 0,30 i 0,35 euros per minut. I 
s’oferten paquets per 100, 200 o 500 minuts 
i per dies, setmanes o mesos. 
En un moment de canvi climàtic, més 
aviat de nou clima, els càlculs estimats 
respecte de la reducció de la petjada de 
carboni i de l’espai públic que pot supo-
sar el motosharing elèctric, segons Go 
Sharing, un dels proveïdors dels cinc que 
s’hi posaran a la ciutat és: Respecte a les 
emissions de CO2 d’un ciclomotor nor-
mal reducció de 60g/km. Respecte de les 
emissions d’un trajecte habitual, 200 g/
km menys. Aplicant-lo a Badalona, amb 
les 800 motos a Badalona, a 4 trajectes 
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“El que fem ho 
hem de fer des 
del compromís 
personal i el treball 
en xarxa”

Davant d’aquesta realitat de llençament de 
menjar diàriament, al març farà tres anys 
que des de Mercabarna van impulsar un 
centre pioner en aprofitament alimentari, 
de gran impacte i repercussió social i es-
perit col·laboratiu i en xarxa. Un exemple 
clar de l’economia circular que persegueix 
incrementar l’aprofitament de fruites i ver-
dures no comercialitzables, però que són 
aptes per al  consum. El projecte, que 
està consolidat, és possible gràcies a la 

col·laboració de 10 entitats i de les gairebé 
600 empreses ubicades en Mercabarna. 
L’objectiu és recuperar anualment per a la 
seva finalitat: el consum humà, de 3.000 a 
4.000 tones de menjar que es descartava 
només allà. 
El material es recepciona en l’espai “Food-
back” i després d’ordenar-lo es distribueix 
a entitats socials de tot Catalunya perquè 
arribi a qui ho necessiti, que cada cop és 
més població segons les dades de les ins-
titucions que atenen a serveis socials. 
També es fomenta la transformació dels 
excedents en elaboració de menjars per a 
menjadors socials. Participen en aquest 
projecte Mercabarna, la Fundació Banc 
d’Aliments de Barcelona, la Fundació For-
mació i Tregall Empresa d’Inserció, i col·la-
boren ASSOCOME, Càritas i Creu Roja.

Mercabarna 
lidera un projecte 
de recuperació 
d’aliments 

“Amb el menjar que es descarta a la 
ciutat abastiríem el menjador social”
Jaume Ventura, activista contra el malbaratament alimentari 

Parlem sobre el malbaratament ali-
mentari, realitat que Jaume Ventura 
descobreix en la seva professió i con-
tra la que ara, jubilat, lluita des del seu 
compromís personal, en aquest cas 
des del seu activisme a Justícia i Pau.

Quan comences a prendre consciència 
del malbaratament alimentari?
Quan treballo en un centre de producció, que 
tenia per obligació l’assignació de llençar 
producte només per la data de caducitat, 
quan el producte estava en bones condi-
cions. Vaig llençar tones i tones de  menjar.

Quina és la primera reacció?
Contacto amb Arcari Oliveras i li dic que és 
urgent que ens hi posem per promoure una 
llei perquè no sigui la caducitat la que marqui 
el final de la vida d’un producte. Que s’havia 
de perllongar d’alguna manera fins que la 
destinació final fos alimentar algú. 

De quina magnitud parlem?
1 de cada tres aliments es malbarata, a ban-

da de la gran despesa en aigua i energia que 
necessita la indústria alimentària.

llista. La segona, no guiar-se per l’estètica 
dels aliments en el moment de la tria. És a 
dir, poder agafar una pastanaga torta.

Però això ja no arriba als lineals?
Cert. Però fugir d’aquesta tria. Afortunada-
ment la indústria dels sucs i les mlrmelades 
recupera molt producte no normatiu.

En fi. Seguim. La tercera?
Ordenar la nevera segons la compra més antiga, 

perquè no es faci malbé res. També llegir l’eti-
quetatge per conèixer l’origen dels productes i 
cuinar les quantitats exactes que hem de men-
jar. I, si ens hem passat, congelar. La congelació 
allarga la vida dels aliments 18 mesos més.

I la setena?
Si no ho guardes, fer arribar el teu excedent a 
algú que ho necessiti. Només amb el que es 
descarta a la ciutat tindríem producte per abastir 
el menjador social que tant necessita la ciutat.

Què podem fer nosaltres, a banda del 
que es faci des de la gestió política?
No hi crec en els polítics, el que fem ho hem 
de fer des del compromís personal i el treball 
en xarxa, que és on hi estic posat.

Recapitulem. Què podem fer com a 
persones individuals?
La FAO va elaborar una llista amb set pro-
postes, fàcils, que de seguir-les es guanyaria 
molt. La primera, anar amb comprar amb 



La campanya de Reis ha estat millor que 
la campanya de Nadal, valoren els co-
merciants de la ciutat, satisfets per com 
s’ha tancat l’any. Comparteixen que els 
dies festius amb els dies de pont s’han 
anat combinant molt bé  i això ha afavorit 
que sempre hi hagués circulació.  Pe tot 
això, i amb els bons consum, a la ciutat li 
ha anat millor la campanya d’hivern que 

El comerç de Badalona obre el 
dia 12 per rebaixes per arrodonir 
una bona campanya d’hivern

la d’estiu. Manifesten que l’entrada de la 
campanya de rebaixes en dimarts ha fet 
que no hagi estat un gran resulsiu. És 
per això, que davant d’aquesta previsió 
pel coneixement del mercat que acumu-
len, Badalona va demanar a la Generalitat 
poder obrir el diumenge dia 12 de gener, 
perquè era un dels festius no permesos.
De manera que confien que les rebaixes 
s’animaran el divendres, el dissabte i el 
diumenge.
De cara a febrer, ja començaran a dissen-
yar la Shopping Night i a negociar els 
propers bons consum. Donat l’èxit de la 
proposta -entre els 400.000 euros apor-
tats per l’Ajuntament i els 600.000 pels 
consumidors. al novembre es va injectar 
un milió d’euros al comerç local- dema-
nen que es repeteixin de cara al 2025. 
Seria ideal, subratllen, una primera 
campanya al març i una segona a l’octu-
bre-novembre. I, vist que es van exhaurir 
de seguida, voldrien que s’incrementés 
la injecció de recursos per sobre dels 
400.000 euros. 

La construcció del viaducte ferroviari sobre 
el canal del Gorg de Badalona estan a punt 
de finalitzar la seva primera fase. Al febrer 
de 2025 els trens ja circularan pel desvia-
ment provisional que permetrà la construc-
ció del viaducte ferroviari de 180 metres de 
longitud i un gàlib de 5 metres per superar 
el canal. L’alcalde de Badalona, Xavier Gar-
cia Albiol, així ho ha confirmat durant una 
visita d’obres el dijous 9 de gener. Ara s’està 
completant la construcció del desviament 
ferroviari provisional, que té 1.123 metres 
lineals, i garantirà la circulació dels trens 
mentre es fa el viaducte definitiu, la segona 
part del projecte. 

Treballs previs complexos
L’actuació ha requerit, entre altres, la ins-
tal·lació de mantes antivibratòries així com de 
pantalles acústiques per reduir les molèsties 
al veïnat. Un dels treballs previs més labo-
riosos han estat tant els de desviament de 
serveis afectats, com les comunicacions de 
seguretat i fibra òptica. També, s’han instal·lat 
torres de catenària i les vies provisionals. 

El febrer del 2025 el desviament del 
ferrocarril permetrà avançar en el canal
La previsió és que no sigui fins un any després que s’acabi el viaducte

Com un home del renaixement, enginyer, 
dinamitzador cultural, actor. És el resum 
del perfil de Pep Zamora, que ens ha 
deixat fa uns dies. Que la terra li sigui 
lleu. Promotor i dels primers socis de 
l’AVV del Centre, que també va presi-
dir, va ser una de les persones claus en 
l’impuls per a la rehabilitació del Teatre 
Zorrilla. Era de l’escola i la cultura dels 
projectes col·lectius des del compromís 
personal, modulat per una veu  personal 
i adequada a l’escena, veu que sempre 
ressonarà entre els que el vam conèixer.

Ens deixa Pep 
Zamora, un 
imprescindible 
en la recuperació 
del Teatre Zorrilla

Fins que no es repeteixin les eleccions sin-
dicals entre els especialistes no qualificats, 
un dels tres col·legis en què s’estructuren 
les votacions, els resultats de l’octubre no 
seran definitius. Això és el que ha dictami-
nat el Departament de Treball, que diu que 
aquesta resolució s’ha d’executar de mane-
ra immediata. Dels 36 delegats que estaven 
en joc, la PSU en va obtenir 18. Només si 
s’alterés molt el percentatge final del col·le-
gi d’especialistes aquest sindicat podria 
deixar de ser el majotari. Però la PSU també 
va guanyar en aquesta secció. 
El resultat obtingut de les urnes on dipo-
sitaven els vots els altres dos col·legis, el 
de funcionaris i el de tècnics,  sí que està 
validat. Són el cos més important dels tre-

Sens dubte, també una de les actuacions 
més rellevants i delicades d’aquesta fase 
serà la connexió de les vies actuals amb 
el desviament ferroviari provisional. L’ope-
ració es farà en dos moments programats 
durant dos caps de setmana: primer es con-
nectarà la via del costat muntanya i, dues 
setmanes més tard, la via del costat mar. 

Aquesta connexió no tallarà el trànsit de 
trens.  El projecte final elevarà les vies fe-
rroviàries per poder fer la connexió entre el 
canal ja existent i la dàrsena d’aigua central 
del port. Aquest viaducte té un cost de 15,4 
milions d’euros finançats  amb 4,9 milions 
d’euros des de l’Ajuntament i 10,5 milions 
des de Marina de Badalona, SA.

TREBALL DICTAMINA QUE S’HAN DE REPETIR UNA PART 
DE LES ELECCIONS SINDICALS DE L’AJUNTAMENT 

balladors, per tant, no es preveu cap mo-
dificació substancial.  Però els sindicats 
consultats volen que la mesa  general de 
negociació que es constitueixi sigui ja la 
definitiva i que no passi com en situa-
cions anteriors que encara hi ha recursos 
pendents de resoldre i els representants 
sindicals han estat tot el període “en fun-
cions”. Mantenen que el procediment ha 
de ser correcte i ha de tenir seguretat jurí-
dica, al marge de majories i de minories. 
És l’esperit del laude artitral emès pel De-
partament de Treball: que es repeteixi tota 
la votació perque la decisió de declarar 
vots nuls els vots emesos incorrectament 
en una única mesa no és una decisió ade-
quada a dret.
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recursos. En segon lloc, tornen a apel·lar a aquest 
cinisme quan, insisteixen, demana la confiança i 
la paciència de la gent “perquè sap que ha trencat 
aquesta confiança amb l’incompliment reiterat de les 
promeses.”  Es refereixen a un dels temes més re-
currents per esgrimir aquest argument: les demores 
en el contracte de neteja. L’oposició apunta el 2026 
com l’exercici en què es podrà implementar.  Final-
ment,  indiquen que amb el govern d’esquerres els 
problemes de seguretat eren culpa de la gestió local 
i ara, que empitjoren cada cop que s’anuncien noves 
dades,  “la culpa resulta que és de Madrid”.

L’oposició a Albiol coincideixen a qualificar de “cí-
nica” la intervenció d’Albiol per tres  trets identi-
ficats en el discurs. El primer lloc, contextualitzen 
que l’executiu amb majoria absoluta d’Albiol porta 
governant 18 mesos, el temps que ells -PSC, ERC 
i En Comú Podem- van estar en el govern abans de 
les eleccions del 2023. “Demana la paciència que 
no va tenir ell intoxicant tot el dia a la ciutadania”  
Afegeixen que “a nosaltres no ens va aprovar mai el 
pressupost i ell té una majoria absolutíssima molt 
ineficaç.” “No té cap obstacle per gestionar i aques-
ta majoria no li llueix”. A més de la caixa plena de 

“Badalonisme per guanyar i el 
més pur estil del PP per governar“

La FAVB comparteix l’anàlisi 
que la neteja i la seguretat són 
eixos centrals per la ciutat. 
Però té visions diferents sobre 
com assolir les millores.Quant 
a neteja, mantenen que s’han 
de comptar amb societat civil 
organitzada i recullir les seves 
inquietuds i propostes. Però, 
diuen, que a aquest govern no 
l’interessa la participació. Pel 
que fa a seguretat, demanen, 
per enèsima vegada la convo-
catòria del consell. “Fa mesos 
que ens diuen que no es con-
voca perquè s’han d’actualitzar 
els membres, però aquest punt 
no entra en cap ple”, compar-
teix Rubén Garcia, president de 
la FAVB. “Segur que esperen a 
les estadístiques millorin, però 
cada trimestre són pitjors”.La-
menta que  Albiol només parla 

La FAVB diu que 
l’alcalde s’oblida de 
l’habitatge i FAMPAS  
vol fets i no paraules

de l’ocupació sense abordar la 
crisi d’accés a l’habitatge.  Re-
clama avançar en temes prome-
sos, com la rehabilitació, el pla 
d’habitatge i la llei de barris de 
Badalona.  Núria Sabaté, presi-
denta de FAMPAS, és breu i cla-
ra: “Que el 2025 serà l’any de les 
inversions en l’escola pública? 
Les paraules se les emporta el 
vent i volem fets”, sentencia. Tot 
i reconèixer que el govern s’ha 
posat les piles en, per exemple, 
derivar a Engestur les grans i 
mantenir el petit manteniment 
en les brigades, denuncia la 
falta de material. Hi ha escoles 
sense bombetes,  tapes de vàter 
o timbres fa anys. “Ens van dir 
que al juny ficarien videoporters 
a aquests centres i ha arribat 
gener i aquí no ha  arribat res 
de res ”.

Albiol situa la “transformació” a final del mandat, demana 
“paciència” i culpa Madrid de l’increment de la delinqüència 

L’alcalde va enregistrar el discurs a la Plaça de la Vila i es va emetre el dia 5 de gener

Les prioritats del govern de Badalona, se-
gons va reiterar l’alcalde, Xavier Garcia 
Albiol, són la neteja i la seguretat. Pel que 
fa als temes que centraran l’acció durant el 
2025, va anunciar que serà l’exercici en què 
es faran inversions en les escoles públiques 
i en els mercats municipals. 
L’alcalde va fer aquest balanç en el discurs 
adreçat a la ciutadania durant les festes de 
Nadal, emès per  la Televisió de Badalona el 
dia 5 de gener, immediatament després de 
la Cavalcada de Reis per aprofitar l’audièn-
cia que seguia aquest acte massiu. La data 
ha canviat respecte d’anys anteriors. 
També l’escenari. L’any passat, per exemple, 
es va enregistrar directament des del plató 
de la televisió local. Enguany, l’espai triat ha 
estat la Plaça de la Vila, concretament, un 
angle en què es visualitza l’entrada a l’edifici 
i l’arbre de Nadal.  
Durant la seva intervenció va explicar el 
què s’havia fet durant el 2024: reparació de 
carrers i voreres, millora de l’enllumenat i 
de les instal·lacions esportives. “No ha es-

tat fàcil”, va compartir. 

Apunta cap a final del mandat
“Els canvis profunds requereixen de temps 
i paciència. Al final d’aquest mandat el 
capgirament de la ciutat serà una realitat”. 
L’alcalde ja va madurant que a problemes 
complexos no hi ha solucions ni respostes 
massa ràpides i àgils; quan la seva cam-
panya electoral va estar marcada per donar 
dates a curt termini per solucionar les de-
mandes ciutadanes. 
Quant al contracte de neteja, tenim una nova 
data: Ja serà el 2025. I no el 2024, com 
s’havia dit per activa i per passiva -espe-
cialment quan se’l critica per haver aplicat el 
pagament de la taxa el 2024, sense novetats 
extres i sabent que la llei que prové d’Euro-
pa permetia aplicar-la fins a l’abril de 2025.  
Garcia Albiol sempre respon que el co-
brament de la taxa és una obligacióque 
ve de Madrid, qui també és culpable de la 
frustració dels cossos de seguretat per la 
permissibiliat de la multireincidència. Si 

Anuncia que el 2025 serà l’any de millora de les escoles públiques i els mercats 

les dades són dolentes, el culpable és un 
tercer.L’alcalde també apunta l’executiu de 
Pedro Sánchez com el responsable de les 

dades d’ocupació il·legal: “Som l’únic país 
d’Europa on les persones que ocupen tenen 
més drets que els propietaris”.

L’oposició titlla de “cínica” la intervenció de l’alcalde



De cara a l’any vinent, 
toca reiventar-se perquè 
el Nadal sorprengui

El govern es mostra “satisfet“ amb el resul-
tat de la campanya de Nadal 2024-2025 i 
assegura que ha “estat un èxit rotund” sen-
se tornar a exposar cap dada ni indicador 
que ho validi. Així ho ha exposat Cristina 
Agüera, primera tinent d’alcalde i responsa-
ble de les àrees que gestionen el Nadal en 
una entrevista a Ràdio Ciutat. No ha mos-
trat ni un número malgrat que l’any passat 
l’oposició, especialment ERC, va insistir 
en què no es podia valorar res sense tenir 
xifres del retorn de la inversió. I Àlex Mon-
tornés, líder d’ERC, ho manté amb més te-
nacitat aquest any, en què s’han invertit 2,2 
milions d’euros en Nadal. “A nosaltres ens 
posen per gestionar els recursos públics de 
la millor manera. Han estat molts els diners 
invertits, i mai no acabem de veure aquest 

L’Ajuntament diu que la campanya ha 
estat “un èxit rotud” sense, però, tornar a 
aportar cap dada ni fer cap autocrítica

retorn”. “Les dades d’atur a la ciutat el mes 
de desembre sumen 65 més que al novem-
bre. En termes de contractació a la ciutat ha 
estat una campanya nefasta” conclou. 

Èxit atribuït a les entrades exhaurides
En què es basa Agüera?  En què s’han ex-
haurit totes les entrades al voltant del Pare 
Noel i els Reis. Tanmateix, això ha passat 
cada any.  Defensa el model de la rebuda 
dels Reis a l‘Estadi Municipal -criticat per 
l’oposició-  com la ubicació que aplega més 
gent i diu que és obert a tothom perquè es 
gratuït.  El que està clar és que tant la Casa 
de Pare Noel com el Campament dels Reis 
són activitats que tothom ja espera, i per 
tant, sense cap efecte sorpresa. I sembla 
que el con gegant il·luminat també transita 

cap a aquesta categoria de zero sorpresa. 
L’alçada ja no dona per més.
L’increment de les llums als carrers ha agra-
dat molt, però ni els leds, ni la pista de gel ni 
la fira annexa semblen prou per dinamitzar 
el voltant del con il·luminat. Tampoc no ha 
convençut el rol del trenet turístic que havia 
de fer un recorregut pels eixos comercials. 
Realment, s’havia d’encotxar i desencotxar 
al Gorg, sense poder baixar, per exemple, 
al Carrer del Mar, fer-hi compres, i tornar-hi 
més tard, o ja quedar-s’hi. El tren estava 
orientat a captar públic per a la pista de gel. 

Una cavalcada que no transcendirà
Tampoc la Cavalcada del 2025 transcendirà. 
El peluix gegant no ha generat un confús 
impacte, ni els elements dels dibuixos ani-
mats ni dels superherois no han convençut 
ni la dinamització, el so i el ritme no van 
cuallar.Sense esmentar l’avaria -segons 
el contracte havien d’haver passat la ITV-
. Respecte a la decisió d’introduir l’us del 
castellà només en el primer tram del reco-
rregut - de Llefià al Palau Olímpic-, Agüera 
manté, amb normalitat, que ja s’havia fet 
durael primer mandat d’Albiol. 

Un moment del recorregut de la Casa del Pare Noel a l’Escorxador.

L’alcalde va lliurar la clau de la ciutat al Rei Melcior a l’Estadi Municipal

Imatge de l’acte de l’any passat

El PSC de Badalona insta el govern mu-
nicipal a repensar les activitats de Nadal i 
de Reis per garantir que arribin a tots els 
infants de la ciutat. Des del PSC es con-
sidera que propostes com la Casa de Pare 
Noel o el Campament Reial han de prio-
ritzar els nens i nenes de Badalona, as-
segurant-ne un accés inclusiu i equitatiu. 
Amb aquest objectiu, el PSC proposa que 
de cara al Nadal que ve tots els escolars 
de primària de Badalona rebin una invi-
tació per participar en aquestes activitats. 
Aquesta mesura garantiria que cap infant 

 Els jardins de la Fundació Acollida i Espe-
rança, a Can Banús, acolliran el diumenge  
19 de gener a les 12h la festa final del ca-
lendari d’advent solidari, en la que es farà 
el lliurament de premis a les persones que 
hagi obtingut les millors puntuacions. La 
iniciativa, que va per la segona edició, fa 
un recorregut a mesura que avancen els 
dies del l’1 al 24 de desembre per entitats i 
associacions vinculades amb el quart món 
que treballen a la ciutat. Funciona com un 

de la ciutat es quedi sense l’oportunitat de 
gaudir d’aquests esdeveniments nadalencs. 
També demanen que l’acte d’Arribo dels 
Reis d’Orient esdevingui completament 
obert. Critiquen que enguany s’hagi limitat 
l’accés a uns pocs centenars d’infants i as-
senyalen que, aquest esdeveniment ha de 
ser inclusiu i sense restriccions. 
De cara a l’any vinent, el president del grup 
municipal del PSC de Badalona, Fernando 
Carrera, demana al govern municipal que 
de cara a l’any que ve l’arribada dels Reis 
sigui obert a tothom.

aparador, alhora que s’han de superar pre-
guntes, proves i reptes diaris i acumular 
punts, que són majors segons la rapidesa, 
l’encert...o les condicions de cada jornada. 
Els regals que es lliuraran corresponen a 
les aportacions dels patrocinadors, i van 
des d’una escapada al Pirineu a vals con-
sum o de restaurants. La proposta neix del 
grup de Càritas de la parròquia de Sant Jo-
sep i ha estat molt ben acollida i és seguida 
per un públic molt fidel.

EL PSC DEMANA SUBSTITUIR LA RESERVA ON LINE DELS ACTES DE 
NADAL PER UNA INVITACIÓ PER A TOTS ELS ESCOLARS DE PRIMÀRIA

ELS JARDINS DE CAN BANÚS TORNEN A ACOLLIR LA  FESTA DEL 
LLIURAMENT DELS PREMIS DEL CALENDARI  SOLIDARI D’ADVENT 
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L’Hospital 
Germans 
Trias aplica la 
musicoteràpia 
a la pràctica 
clínica

millora i també noves construccions, com és el cas 
de la construcció del nou Institut La Riera, a Casage-
mes. Fa massa anys que la comunitat educativa del 
seu àmbit d’influència, i en definitiva, la ciutat, es-
pera que tant la Generalitat -responsable d’aquestes 
competències- com l’Ajuntament -que, per exemple, 
té pendent arranjar els baixos de l’empresa Jumberca  
per ubicar els alumnes de batxillerat que l’estan  cur-
sant en l’edifici del Carme, a un quilòmetre del centre 
educatiu- acompleixin amb els seus compromisos.

La Generalitat de Catalunya ha formalitzat l’autorit-
zació d’un crèdit, a través d’un acord de Govern, de 
50 milions d’euros destinat a equipaments educatius 
públics a Catalunya. L’operació es farà a través d’un 
préstec del Banc Europeu d’Inversions (BEI) i no 
suposa un increment en la inversió plantejada per 
al període 2023-2027 sinó que aquests recursos 
es destinaran a finançar part d’aquest paquet. Amb 
aquests recursos es garanteix poder tirar endavant 
amb 19 obres d’arreu del país, sigui d’ampliació o 

La Generalitat obté recursos per 
construir 19 centres educatius, i 
un d’aquests és, per fi, La Riera

Es desencalla la 
contractació de 
la neteja dels 121 
edificis municipals  

L’Hospital Universitari Germans Trias ha 
decidit incorporar la musicoteràpia a la 
pràctica clínica creant una unitat especia-
litzada pròpia, integrada per professionals 

clínics i musicoterapeutes. L’impulsor és el 
pediatre, i també músic, Pablo González, 
qui ha rebut el suport del centre després 
d’estudis que avalen els beneficis d’aquesta 
pràctica. Els nadons que estan en les unitats 
de cures intensives neonatals estan cons-
tantment monitoritzats i això permet visi-
bilitzar si amb la música s’estabilitzen, per 
exemple,  les constants vitals. La resposta 
es veu de manera immediata per extreure 
dades. Qualsevol nadó no es pot desenvo-
lupar si està sol, necessita interactuar amb 
el seu entorn natural, que és la família, però 
pels qui són a la unitat de cures intensives 
neonatals cal establir altres vincles. Aquest 
ambient es genera amb l’emissió de música 
personalitzada  i triada  per la família, que 
també elimina la seva angoixa i, sobretot,  
la música silencia els respiradors.

Després de 12 anys sense un 
contracte en vigor de manera 
correcta, tot apunta que durant  
el 2025 l’Ajuntament adjudi-
carà el servei de neteja del 121 
edificis municipals. Es tracta 
del segon contracte amb més 
volum econòmic de la ciutat, 
després del de recollida de 
residus i neteja de la via públi-
ca. Concretament, el seu valor 
de sortida és de 43,5 milions 
d’euros per a una durada de 
tres anys amb opció de pròrro-
ga  d’un any més. Donats els 
diferents aspectes a valorar, el 
concurs s’ha estructurat en el 
que administrativament es de-
fineix com a lots. Així que els 

lots número 1 i 2  inclouen 
la neteja dels equipaments 
administratius i municipals 
i les instal·lacions i pistes 
esportives i també aplica 
criteris per premiar la reduc-
ció de l’impacte ambiental 
dels materials i productes 
emprats per a la neteja, que 
siguin exempts de susbtàn-
cies nocives per al medi i 
la salut. Finalment, el lot 3 
inclou el servei de neteja de 
l’SBASS i de Can Boscà, és a 
dir, el prestat als centres de 
treball d’iniciativa social per 
promoure l’ocupació de per-
sones amb dificultats d’in-
serció en el mercat laboral.

                  Els alumnes de batxillerat de La Riera el cursen a l’edifici d’El Carme,  a un quilòmetre del centre
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mar-ne 21.225,00 euros extres més després 
que l’empresa adjudicatària hagi valorat 
que faltava pressupost suficient en l’oferta 
presentada per a poder acomplir amb totes 
les tasques incloses en les condicions de 
la contractació.  Tanmateix, els plecs eren 
molt complets respecte a l’encàrrec del 
disseny, producció, construcció, muntat-
ge, manteniment, desmuntatge, producció 
dels continguts audiovisuals, comunicació 
i programació d’activitats de l’estand,   de-
tallades en la degustació de producte local 
per a 500 persones, sis ponències, mostra 
de gastronomia i espectacle de màgia local, 
i recreació de l’època romana en la línia de 
la Magna Celebratio.

El Centre Cultural El Carme acollirà el di-
mecres dia 15 de gener a les 18.30h l’acte 
de presentació del contingut i el disseny 
de l’estand que Badalona portarà a la Fira 
Internacional de Turisme, FItur, que se cele-
bra a Madrid del 22 al 26 de gener. Aquest 
acte estava inclòs en els plecs per acce-
dir a la contractació de l’encàrrec, que ha 
guanyat l’empresa Tàndem Projects per un 
import,  segons la resolució  de la contrac-
tació de 141.215,00 euros, respecte de la 
licitació base presentada per l’Ajuntament 
quera de  184.962,00 euros. Però segons 
es pot consultar en la documentació de 
Rebasa, que és l’empresa pública que as-
sumeix aquesta despesa, s’ha acceptat su-

El dia 15 es desvetlla què presenta Badalona a FITUR

En record d’una tragèdia 
de fa sis anys que ben 
bé podria repetir-se 

Badalona va viure el dissabte 5 de gener 
de 2019 una tragèdia en què van morir tres 
persones del 244, de l’Avinguda Marquès 
de Mont-Roig, a Sant Roc, a causa d’un 
incendi molt violent. El foc va començar 
en un pis ocupat per tres famílies d’origen 
romamès que havien fet un cop de peu a 
l’immoble propietat de l’entitat bancària 
La Caixa. La punxada de l’escomesa de la 
llum es va agreujar amb la manipulació ex-
tra que va ser el detonant: la retirada dels 
diferencials. De manera que l‘alerta per 
sobrecàrrega estava desactivada. I per molt 
que se superava la potència establerta, els 
ploms, com diem popularment,  no salta-
ven, i tocades les 9 del matí el bloc, de 10 
plantes, va esdevenir un infern. Era el 1r 1ª. 

Els seus ocupants van fugir amb tot obert.  
Amb la fressa, els veïns que anaven obrint 
les portes alimentaven la bèstia generant un 
efecte xemeneia letal. Quatre pisos van que-
dar completament destruïts. Dos a la vuite-
na planta , habitats per dues de les víctimes 
mortals, dos joves d’origen pakistanès. La 
tercera va ser una àvia de 90 anys del 9è.   
Cal esmentar la ràpida intervenció dels he-
rois anònims i també dels que se’ls va po-
sar nom perquè el nombre de víctimes que-
dés en tres persones. Un és el Guàrdia Urbà 
Rafa Flores. L’altre, el Yassine Maati, que 
ara viu a Perpinyà, va haver de marxar  amb 
la seva família amb les cartes d’agraïment 
de l’alcalde, Álex Pastor, i del president de 
la Generalitat, Quim Torra, a la bossa.

Sant Roc vol inspeccions per discernir entre 
la pobresa energètica i els “aprofitats”

L’Antònia, presidenta de l’escala llavors i 
encara avui, no ha estat fins ara capaç de 
xerrar sobre l’episodi, que assegura, ben 
bé és podria repetir. Viu al 7è i es va salvar 
perquè el seu fill va alertar amb agilitat i van 
posar tovalloles humides arreu. Comparteix

que amb prou feines han pogut arranjar tot. 
“Ara només queda pintar”. Sant Roc de-
mana que no se’ls abandoni i inspeccions 
rigoroses per identificar qui pateix pobresa 
energètica, qui és “un aprofitat” i qui té un 
consum “extra per altres pràctiques”.
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El badaloní Ferran Falcó és el nou director 
general del Consorci del Besòs, ens inte-
grat per la Generalitat de Catalunya, els 
Ajuntaments de Barcelona, Badalona, Sant 
Adrià de Besòs, Santa Coloma de Grame-

Ferran Falcó, nou director 
general del Consorci del Besòs
Torna a la gestió pública després de tres anys en una consultora

net, Montcada i Reixac i l’Àrea Metropoli-
tana de Badalona. Falcó acumula una gran 
experiència en política local i nacional i 
també ha estat en posicions estratègiques 
en departaments de la Generalitat i en res-

ponsabilitats en la desapareguda Conver-
gència Democràtica de Catalunya.  Després 
que el TSJC arxivés una causa judicial que 
el va comportar molt patiment personal 
i al seu entorn, i amb  la descomposició 
del nacionalisme negociador i moderat de 
CDC,   Falcó va desenvolupar la darrera 
tasca institucional amb els consellers Rull i 
Calvet. Finalment, el 2021 abandona la vida 
pública i es centra a impulsar una agència 
de comunicació i assessorament i a presidir  
Badalona Restarting.
Ara, cridat des de les files del PSC i d’acord 
amb aquest perfil transversal i de consens, 
torna a la gestió pública per liderar des del 
Consorci tot el desplegament del Pla de 
Desenvolupament Urbanístic (PDU) de les 
Tres Xemeneies, i  les polítiques de reequili-
bri  que també té encomanades aquest ens, 
per millorar la qualitat de vida i els indica-
dors que ho verifiquin en el  territori situat a 
banda i banda del riu  Besòs. Un dels terri-
toris més castigats de l’àrea metropolitana 
de Barcelona.   

Pep Ventura, 
possible nova 
ubicació dels 
encants del 
Gorg
L’Ajuntament ha anunciat un nou tras-
llat dels encants del Gorg que ara es 
fan a la plaça Josep Tarradellas cap a 
la plaça dels Països Catalans, a l’abast 
de la parada de metro de Pep Ventura, 
al Progrés. Seria un nou emplaçament 
per a aquest mercat a l’aire lliure que  
no acaba de trobar el seu encaix de-
finitiu. Aquest mercat dels dimarts va 
iniciar el seu periple a la Rambla del 
Gorg, però davant les queixes dels 
nous veïns es va situar en els laterals 
de la plaça de Josep Tarradellas. Fa 
uns mesos es va anunciar, sense èxit,  
per les queixes  de l’AVV del Progrés 
,que s’encabiria al voltant del Mercat 
Torner. De moment, però, el dia 7 de 
gener va continuar a Tarradellas. L’AVV 
del Gorg diu no tenir cap informació.
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Un reconegut especialista en desenvo-
lupament personal ha de fer-se unes fo-
tografies per a un suplement dominical. 
La fotògrafa, però, passa per un moment 
personal complicat. I els esdeveniments 
es compliquen i faran que el “coach” 
hagi d’autoaplicar-se els seus mètodes. 
Aquesta és la proposta de “El Tigre” la 
comèdia de l’autor i director Ramon 
Madaula -també magnífic actor- que 
porten a escena Mercè Martínez i Da-
vid Olivares. Fa unes setmanes el Teatre 
Zorrilla acollia “Conqueridors”, també 

El Círcol programa “El Tigre”, 
una comèdia del Madaula autor

de Madaula. És important per a la ciutat 
que a més dels tres teatres municipals 
-el Zorrilla, el Margarida Xirgu i el Blas 
Infante-, entitats com El Círcol Catòlic, 
La Cooperativa La Moral i ara també se 
suma El Cor de Marina busquin fidelitzar 
el públic local de manera que es conso-
lidi una programació estable a la ciutat, 
que sigui capaç d’atraure el potencial 
públic que ja hi és i que també està arri-
bant a la ciutat, a fi que ningú no hagi de 
marxar a altres poblacions a la recerca de 
consum cultural.

El ballarí internacional David Yudes pre-
senta a Badalona el primer espectacle del 
que, anuncia, pretén consolidar-se com una 
cita anual al Teatre Zorrilla, en una sessió 
única i com a proposta diferent. El seu ta-
lent s’ha unit al del pianista Ismael Dueñas, 
que tenia una peça acabada i durant l’estiiu 
l’han adaptat per a l’espectable que només 
es podrà veure el dia 26 de gener al Teatre 
Zorrilla, segons ens explica Yudes, qui està 
al capdavant de l’Escola Marisa Yudes des 
de fa un temps, quan va tornar del Royal 
Ballet. “S’em va ocòrrer pensant la feina que 
fem els ballarins, molta i dura, que després 
es resumeix en un moment”,  Efímers forma 
part del projecte “Badalona a escena”, que 
promou espectacles creats o protagonitzats 
per persones vinculades amb la ciutat. En 
aquest cas, la direcció és del badaloní Yu-
des,  i la coreografia també, amb Marta Lu-
devid i Kiril Radev; el compositor i pianista 
és el badaloní Ismael Dueñas i el vestuari, 
de Preludi. I els ballarins i les ballarines són 
alumnes sota la direcció de David Yudes.

El talent de David Yudes i el d’Ismael 
Dueñas s’alien i el resultat és “Efímers” 
L’espectacle del ballarí i el pianista només es fa el 26 al Zorrilla 

El tret de sortida de la nova programació 
dels teatres municipals serà el diven-
dres 24 de gener al Teatre Zorrilla amb 
“Tots ocells”, l’aclamat gran muntatge 
teatral sobre la tragèdia entre el poble 
jueu i el poble palestí creada per Wajdi 
Mouawad i dirigida per Oriol Broggi. 
A partir de la història d’Eitan, un jove 
de família jueva alemanya que viu a 
Nova York, qui coneix a Wahida, una 
jove d’origen àrab. L’amor, el retorn als 
orígens i el conflicte violent en el terri-
tori faran abocar molts sentiments, no 
sempre positius. Com sempre, el teatre, 
com a expressió cultural, traspassa i és 
capaç d’abordar temes universals i al-
hora contemporanis.   

La temporada al 
Zorrilla s’estrena 
el 24 de gener 
amb “Tots ocells”

ESTRAPERLO PROGRAMA UN CONCERT DE LA GIRA “SPITFIRE” DE 
LA BANDA “A CONTRA BLUES”, AMB UN ESPECTACULAR DIRECTE

Si per separat tots cinc són músics genials 
amb el seu instrument, junts esdevenen una 
de les millors bandes de rock, blues, amb 
tints afroamericans i amb tota la mena d’in-
fluències amb què els voleu etiquetar que 
els han fet crear un estil propi. Estimar la 
música fa beure dels millors i les millors, 
del gènere universal de la música. “A Con-
tra Blues” és autèntic i molt honest. Perquè 
des del primer moment -ja van cap a vint 
anys junts- que van triar el nom que ho 
van deixar ben clar amb la incorporació del 
“Contra” en el seu nom, tot mostrant el seu 
l’esperit rebel. La sala Estraperlo programa 
per al dissabte 18 de gener a les 22.30h la 
segona part de la gira de presentació d“Spi-

tfire” d’aquesta banda, àlbum amb el mateix 
esperit alliberador de l’aeronau que va lide-
rar la victòria dels Aliats. La maduresa ar-
tística és clau en l’espectacular directe que 
ofereixen i en la connexió amb el públic, fet 
diferencial que, sens dubte, amb l’experte-
sa, els fa continuar  i amb projectes per al 
2025, en un món tan complex com el de les 
bandes que volen prendre les seves pròpies 
decisions. El dissabte 18 de gener no ens 
hauríem de perdre el concert d’aquest grup  
madur en un espai valent, sala que progra-
ma música en directe de grups eclèctics, 
amb la mateixa filosofia de la música que 
“A Contra Blues” que l’entén com un regal 
universal amb independència del gènere.

Núm. 792

Efímers té dues parts. La primera,  tracta so-
bre el dia a dia d’una classe de dansa clàs-
sica, amb el vestuari i l’escenografia pròpia 
d’aquest espai. La segona part inclou co-
reografies de quatre peces de contemporà-
nea.  La jornada serà una oportunitat única i 
especial, en la que es combinarà en directe 
la virtuositat del pianista amb la complicitat 
dels ballarins i ballarines d’alt nivell. 

Com dèiem, David Yudes oferirà a Badalona 
Cultura programar cada temporada un es-
pectacle d’aquest format, que es diria sem-
pre “Efímers” per mostrar el talent i donar 
espai als joves ballarins que es dediquen a 
una especialitat artística en la que el públic 
no està educat a assistir-hi. El mateix Yudes 
ha realitzat la major part de la seva carrera 
de ballarí en companyies d’arreu del món.
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Dimecres 15 de gener
Tertúlia del cicle històric 
del llibre “HHhH” de Lau-
rent Binet A la Llibreria Mi-
tja Mosca (19.30h)

Dimarts 21 de gener 
Visita guiada de l’exposi-
ció sobre la relació entre 
Joan Fuster i Josep Pla
A l’Espai Betúlia  (18h)

Dimarts 14 de gener
Presentació de llibres i 
taula rodona de dones i 
artistes 
A l’Espai Betúlia (18h)

Diumenge 19 de gener
Visita guiada de l’expo-
sició del pintor badaloní 
Torrents Lladó  
Al Museu Municipal (11h)

Dissabte 11 de gener
Concert benèfic de la 
Fundació Carreras amb 
Edu Esteve Al Teatre 
Margarida Xirgu (19h)

Diumenge 19 de gener
Cicle cinema familiar 
Lola i el piano trencaclos-
ques Al Teatre Margarida 
Xirgu (12h)

Divendres17 de gener
Concert Tribut ABBA 
A la sala de concerts 
SARAU 08911 (23.30h)

Dimecres 22 de gener
Cub de lectura criminal 
amb el llibre “Braus” de 
David Muñoz  A la llibreria 
Mitja Mosca (19.30h)

Divendres 17 de gener 
Presentació del llibre “El 
Temps Habitat” de Maite 
Salord 
A l’Espai Betúlia (18.30h) 

Dimecres 22 de gener
Cicle de cinema Gau-
dí “Un lugar común” de 
Celia Giraldo Al Teatre Mar-
garida Xirgu(20h)

Va ser una trobada casual entre l’artista 
Marc Torrecillas i la programadora del Cor 
de Marina, Olga Galvany, a la seu d’Òm-
niun al setembre, la que permetrà portar a 
escena el dissabte 18 de gener les seves 
peces a la Rambla. Obres, perquè, entre 
moltes disciplines artístiques, l’autor ba-
daloní s’ha anat especialitzant en micro-
teatre. Es tracta de quatre peces de 15-20 
minuts, tres clarament comèdies i una 
quarta “amb un humor més negre”, com-
parteix Torrecillas. En “Bum-Bum” ens 
trobarem una alcaldessa amb uns mèto-
des curiosos de governar. En “Spanking” 
ens introduirem en la recerca del dolor 
com a estimulant per a la creació “Hi-

Marc Torrecillas s’estrena el dia 18 en el Teatre del Cor 
de Marina amb quatre obres de microtreatre  

pòcrates” establirà un diàleg que ens farà 
reflexionar sobre la medecina alternativa i el 
rigor científic, i, finalment, “Ni-nis”, exposa 
un interessant diàleg entre les estàtues de 
Sant Francesc d’Assís i de la Mare de Déu, 
que cada cop que surt en processó veu els 
canvis d’un món que ella vol experimentar.
Les peces que obren un curs en què el Cor 
de Marina vol atreure un públic més jove te-
nen recorregut pels festivals i escenaris que 
reclamen Torrecillas. Està a punt d’acabar 
una peça llarga, té entre mans dues de cur-
tes i treballa en una novel·la sobre la salut 
mental. El badaloní manté que Can Solei i 
Ca l’Arnús serien un espai ideal per organit-
zar un Festival de Microteatre a Badalona.
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Club Joventut Badalona 
Copa del Rei 2025: Gran Canària
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Foto: penya.com

La Penya escombra el Besiktas 
i continua viu a competició europea (90-73)

Partidàs de la Penya que tornar a tenir 
vida a Europa. L’equip de Dani Miret 
ja suma set victòries en els últims vuit 
partits. Els verd-i-negres van sortir molt 
endollats des de l’inici, concentrats i 
sòlids en defensa, només encaixant 27 
punts al descans. La Penya va trobar 
molt bones situacions en atac, circulant 
bé la pilota i, sobretot, fent mal dins la 
pintura gràcies a Pustovy i Tomic. Dot-
son s’encarregava de gestionar els atacs 
verticals i Robertson d’anotar els tirs 
nets. La superioritat era tan gran, que 
l’entrenador del conjunt turc no sabia 
què fer. A la mitja part, la diferència era 
de +22. A la represa, el Besiktas va co-
mençar a retallar distàncies fins al +15, 
però la Penya ho va compensar ràpida-
ment. Un altre matx en què el Joventut 

VENDA I MUNTATGE D’ENGANXALLS I REMOLCS HOMOLOGATS

93 391 04 67

va estar excel·lent des de la línia exterior 
(52% en triples). La diferència va arri-
bar a ser fins a 28 punts. Bon resultat 
final (93-70) més average, que dona 
opcions a la Penya a seguir amb vida 
a l’Eurocup. Ara és a dues victòries del 
tall, amb average perdut contra Wolves 
i guanyat contra Besiktas. Novament, 
el duet Robertson-Dotson van tornar a 
liderar l’equip amb 17 i 16 punts res-
pectivament. El partit, també va ser 
positiu pel minutatge del jove pívot Ian 
Platteeuw, que va anotar una cistella a 
l’últim minut.Sam Dekker no va jugar ja 
que sortia d’una grip, i sembla ser que 
no anirà a Madrid (que el vol només per 
un mes) i la seva intenció és quedar-se 
a Badalona, tal i com explicava ahir Xavi 
Ballesteros.
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La Penya tomba el Barça a la pròrroga 
i es classifica per a la Copa del Rei

La Penya necessitava 1 victòria dels 3 par-
tits que faltaven per tancar els equips que 
anirien a la Copa del Rei. I la Penya ho ha 
matat a la primera que ha pogut.
Els de Dani Miret han començat el matx 
molt sòlids, mostrant-se solidaris en de-
fensa i generant bons atacs, i trobant tirs 
completaments nets. Kayser Gates, que 
ha tornat a convocatòria per malaltia de 
Dekker, ha demostrat el seu enorme talent 
amb tres triples a l’inici, marxant 11-21 pel 
Joventut a final del primer període. La tò-
nica del matx ha estat un estira-i-arronsa, 
que ha anat a favor del conjunt de Bada-
lona.
El Barça s’ha posat a dos de diferència amb 
un gran Joel Parra però, immediatament, 
la Penya ha tornat a estirar marcador fins 

al 57-67.
Els darrers tres minuts han estat de des-
control absolut pels dos equips, on la 
qualitat individual de Kevin Punter ha 
exercit com a heroi pel conjunt blaugra-
na amb 11 punts consecutius (3 triples). 
Dotson ha situat l’empat a 76 a falta de 8 
segons. Una defensa excel·lent d’Adam 
Hanga sobre Punter ha enviat el matx a la 
pròrroga.
Al temps extra ha estat un increïble inter-
canvi de cistelles a base triples. Dotson 
amb cinc punts i Joel parra pel Barça han 
estat els referents de cada equip. Sato-
ransky ha fallat dos tirs lliures claus i Ro-
bertson no ha fallat per sentenciar el partit.
Ara sí, la Penya és de Copa. Alegria màxi-
ma a Badalona. Foto: penya.com

La Penya fa un partit excel·lent, assalta el Palau i tanca l’accés a Gran Canària

Els verd-i-negres són a dues victòries del tall, amb average guanyat als turcs





JOVENTUT20 Ferran Pursals - redaccio@diaridebadalona.com Núm. 798

Les verd-i-negres competeixen fins al final a la pista del Saragossa (77-66) 
i surten de les vuit primeres places

Excel·lent notícia pel bàsquet mini del 
Club Joventut de Badalona. L’equip en-
trenat per la badalonina Laura Timoner 
va aconseguir ser campió del prestigiós 
Torneig Molinet, la competició més 
antiga d’Europa en termes de mini bàs-
quet. El conjunt verd-i-negre va acon-
seguir dominar tot el torneig gràcies 
a un joc molt vertical i amb un ritme 
elevat. En la gran final, la Penya Mini 
A va superar de manera clara el Barça 
en un autèntic partidàs. Després d’un 

El Mini A de la Penya, campió 
del prestigiós Torneig Molinet i 
del Torneig Granollers

primer quart igualat, els verd-i-negres 
van agafar una diferència molt impor-
tant que només va haver de controlar 
per aconseguir ser campió. El jugador 
Xavi López va ser el millor de la juga-
dor de la final, anotant fins a 34 punts. 
D’altra banda, l’equip també va quedar 
campió en el Torneig de Granollers el 
passat desembre després de guanyar al 
CB Móstoles en la gran final. El Mini 
A femení va caure contra el Barça en la 
final del Molinet.

La Penya es queda a les portes de la Copa de la Reina

Foto: penya.com

El Club Joventut Badalona va perdre a Sa-
ragossa i la combinació d’altres resultats 
va fer que el somni de la Copa de la Reina 
no pogués ser real. Les de Jordi Vizcaíno 
van caure davant del Casademont Zara-
goza per 77 a 66, i un cop disputades 
15 jornades, acaben amb un balanç de 7 
triomfs i 8 derrotes, a una victòria del tall 
per a la Copa.
El Joventut va competir contra un dels 
millors equips de la lliga i potent a Euro-
pa. Després d’un primer quart igualat, les 
locals van estirar la diferència fins situar 
el 43-29 al descans. A la represa, la Pen-

ya no va trobar cap situació favorable i el 
parcial es va augmentar fins els 25 punts 
de diferència (59-34). Lluny d’abaixar els 
braços, les verd-i-negres van tirar d’or-
gull, retallant diferències fins al 77-66.
La realitat és que la Penya no ha pogut 
obtenir les vuit victòries necessàries per 
ser a la Copa de la Reina, però res a re-
treure. Una excel·lent primera volta en 
l’estrena a Lliga Femenina. La Penya ha 
demostrat que és una realitat i que no li 
ha calgut cap període d’adaptació, amb 
una bona confecció de la plantilla i bona 
direcció tècnica. 
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El jugador badaloní es mostra optimista per a la segona volta

Toni Larrosa durant un entrenament

Toni Larrosa és el jugador més emblemàtic del 
planter del CF Badalona. Sorgit del Bufalà i de 
la pedrera escapulada, Larrrosa va retornar a 
l’equip de la seva ciutat al gener del 2021 en 
una temporada marcada per la reestructuració 
de les categories i per les restriccions ocasiona-
des per la pandèmia. El davanter mostra el seu 
badalonisme afirmant que se sent en deute amb 
el Badalona pel descens de la temporada 21/22.

Qué recordes dels teus inicis al Bufalà?
No tinc gaires records ja que només tenia 4 
anys. L’únic que sé, per converses amb els 
pares, és que va ser una etapa d’iniciació en la 
que vaig fer nous amics. Aquests inicis fan que 
tingui al Bufalà al meu cor, ja que és el club que 
em va donar l’oportunitat de començar a jugar 
a futbol

Després passes per la pedrera del Bada-
lona.
Va ser una etapa on vaig conèixer el futbol d’una 
forma més competitiva i amb més exigència

Passes per diferents equips del futbol ca-
talà i algún de fora, i tornes al Badalona 
la temporada 20/21. Un any en el qual 
us quedeu a les portes d’entrar a la nova 
Primera RFEF. Des d’aquell moment hi ha 
hagut massa irregularitat
Vaig arribar al gener de la ma de Rodri. Aquella 
temporada no vaig poder jugar gaire perquè hi 
havia un equip bastant ben fet. Després si co-
menço a agafar més protagonisme, però si és 
cert que les coses no han sortit com esperàvem. 
Malgrat tot sempre confiem en revertir la situa-
ció

Després del descens al camp del Teruel 
arriba el “projecte” del Badalona Futur del 
qual vas marxar al mes de gener. Com vas 
viure aquella època?.
Vaig decidir fer un parèntesi perquè amb Oriol 
Alsina no disposava dels minuts que m’agrada-
ria tenir. Jo volia jugar i per aixó vaig marxar al 
Manresa, Allà ens vam quedar a les portes de 

Toni Larrosa. “Entenem la decepció del públic. 
Els hi demano que confïin en nosaltres”

pujar a Primera RFEF. Crec que en aquell mo-
ment necessitava el canvi

Arriba la no fusió i, malgrat tenir ofertes 
de categories superiors, decideixes tornar 
al Badalona
Hi havia un nou projecte. Aquí sempre m’he 
sentit molt a gust. Considero al Badalona com 
casa meva, i tinc l’espina clavada del descenso. 
Somio en retornar al Badalona allá on era

Arriba aquesta temporada, amb canvi de 
propietaris, i a la tercera jornada Gerard 
Albadalejo és destituït. Com vau viure 
aquest moment al vestidor?
Ens va agafar per sorpresa perquè potser a la jor-
nada 3 és molt d’hora. El cert és que els jugadors 
i els entrenadors sabem que per damunt nostre 
hi ha els que manen i els que ens paguen i mai 
estem segurs, per molt be que ho poguem fer. 
Ara per exemple, hi han hagut baixes i vindran 
noves incorporacions. Va ser una sorpresa, però 
nosaltres ens hem d’adaptar al que ens toqui

El fet que amb l’arribada de la nova pro-
pietat s’hagi marcat l’objectiu inexcusa-
ble de l’ascens, us ha creat un punt extra 
de pressió que us está afectant?
No, és normal que amb un nou projecte es creïn 
certes expectatives. Al final al futbol juguem 
contra un rival que ens ho posa difícil i és una 
qüestió de dinàmiques. Sabem quin és l’objectiu 
del club i treballem per intentar aconseguir-ho. 
A final de temporada els resultats marcaran el 
nostre lloc

Com a jugador veterà i carismatic de 
l’equip, quin missatge li vols transmetre a 
una afició que , sobretot alguns membres 
de la Penya Betulians, han mostrat la seva 
decepció?
Nosaltres entenem la decepció del nostre públic. 
Som consciernts que no estem en una bona si-
tuació. Jo, com a jugador veterà del club, intento 
explicar als nous jugadors les necessitats que té 
l’equip i el club. Els hi demano paciència i que 

confïin en nosaltres. L’any passat estàvem en si-
tuació semblant i vam arribar al play off

A manca d’un partit per a la finalització 
de la primera volta, diumenge visiteu el 
camp del líder. Us trobeu a cinc punts del 
cinquè lloc. Confieu, amb tota la segona 
volta per endavant, en poder arribar al 
play off?
Diumenge visitem un camp molt difícil on hi 
haurà molta gent. Si l’any passat vam ser ca-
paços de guanyar (0-1), per què no poder fer-lo 
aquest any?, I si l’any passat vam fer una gran 
segona volta, per què no poder fer-la aquest 
any?. El missatge ha de ser positiu. Hem de 
creure en nosaltres. D’aquesta manera anirem 
pel bon camí

TEST A TONI LARROSA
Un equip
El Badalona
Un jugador
Messi
Un entrenador
Pep Guardiola

El teu millor record com a futbolista
En tinc dos, l’ascens a Segona B amb el Prat i 
quan vaig fitxar pel Badalona
La teva major decepció com a futbolista
El descens amb el Badalona
Menjar favorit
Macarrons amb betxamel
Una pel-licula
Gladiator
Una sèrie
Prisión Break
Un programa de TV
No veig gaire la tele, La Ruleta de la Suerte
Un videojoc
Call of Duty
Una ciutat per viure
Badalona
On lloc on viajar
Londres
Un lloc on mai trobaríem a Toni Larrosa
La Xina
El que més valores d’una persona
El tracte amb la gent, l’amabilitat
El que més et pot decebre d’una persona
La no empatía, la forma de tractar a la gent
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Unificació Llefià i Lloreda es retroben a la lliga 
després de vuit anys

Vuit anys després Unificació Llefià i Llo-
reda tornaran a veure’s les cares en partit 
de lliga. El darrer precedent entre aquests 
dos equips va ser a la temporada 2016/17 
també dins de la Segona Catalana. La Llefi 
guanyava el partit de la primera volta per 3 
a 1, mentre que el Lloreda s’imposava en 
el partit disputat al seu camp per 1 a 0. Els 
dos equips badalonins es troben situats a 
la part alta de la classificació. L’equip de 
Carlos Cuevas, el Lloreda, és tercer amb 
26 punts, mentre que els de Jordi Souto, 
la Unificació Llefià, són cinquens amb 21 
punts. Els dos entrenadors consideren que 
els seus equips arriben en bon moment, 
malgrat que l’aturada nadalenca sempre 
pot convertir-se en un arma de doble tall..

Com arriben els equips
Jordi Souto: “Venim de dues victòries. 
Aquesta aturada no ens ha anat del tot be, 
ara que començàvem a agafar un bon rit-
me”
Carlos Cuevas: “Estem en un bon moment 
després de sumar un empat i una victoria. 
Esperem que no ens afecti l’aturada”.

Partit sense favorit
Cap dels dos entrenadors considera que hi 
hagi un favorit per aquest partit. Si deixen 

caure que el seu rival té un punt a favor, 
cosa que no ha de ser un factor determi-
nant.
Jordi Souto: “Si fem cas a la teoría el Llo-
reda seria favorit perquè va davant nostre 
a la classificació, però de ben segur que 
será un partit molt igualat que es decidirà 
per detalls”
Caros Cuevas: “La Unificació Llefià provè 
de Primera Catalana, a més de jugar-se al 
seu camp. Aixó no vol dir que siguin favo-
rits. La motivació pel fet de jugar un derbi 
igualarà les forces”.

Qué pensen del seu rival
Tant Souto com Cuevas parlen molt bé del 
seu rival de diumenge.
Jordi Souto: “El Lloreda és un equip que 
es defensa molt bé i té grans transicions 
amb homes molt perillosos com Dani 
González i Luis Aguilera. Potser no els 
agrada portar el domini dels partits, però 
estan fent una gran temporada”
Caros Cuevas: “La Unificació Llefià és 
un gran equip que, malgrat començar amb 
dubtes, lluitarà per recuperar la categoria 
perduda. Ara ja es troben en llocs de pro-
moció d’ascens. Té un gran equip i un gran 
jugador com Jorge, a més d’un entrenador 
amb molta experiència”.

Els dos entrenadors coincideixen en que serà un partit igualat 

Trajectoria i objectius
Els dos entrenadors valoren de forma posi-
tiva el recorregut fet fins a aquesta jornada. 
Ni Jordi Souto ni Carlos Cuevas es marquen 
com a objectiu prioritari optar a l’ascens, però 
tampoc renuncien a aquesta possibilitat:

Jordi Souto: “Hem dominat la gran majo-
ria de partits. Ens ha faltat materialitzar les 
ocasions que hem tingut. En aquests dos 
partits hem millorat la nostra efectivitat de 
cara a porteria. A tots els que formen part 

del club ens agradaría poder tornar a Pri-
mera Catalana, però no és cap obligació. 
Continuem promocionant a jugadors del 
juvenil cap al primer equip. Aquest és el 
nostre primer objectiu”

Carlos Cuevas: El nostre primer objectiu 
continua sent la permanència. Passen les 
jornades i si continuem a dalt, intentarem 
aprofitar les nostres oportunitats”.
La resolució d’aquest derbi serà diumenge 
a les 12 del migdia al Municipal de Llefià.

Jaume Sala durant un temps mort

Trobada dels dos entrenadors: Jordi Souto i Carlos Cuevas

La Minquella, equip revelació del bàsquet badaloní

A manca d’una jornada per a la finalitza-
ció de la primera volta a les competicions 
catalanes de bàsquet, l’AE MInguella s’ha 
convertit en l’equip revelació del bàsquet a 
Badalona. Els de Jaume Sala comparteixen 
el lideratge de Copa Catalunya amb Artés i 
Sant Nicolau amb un balanç de deu victòries 
i dues derrotes. Així ho valora el seu entre-
nador:

Queda un partit per a la finalització de la 
primera volta i sou líders de Copa Cata-
lunya, encara que sigui compartit. Com 
ho valores?
La veritat és que d’entrada no ens ho es-
peràvem. Estem aguantant el ritme que 
porten l’Artés i el Sant Nicolau. Ens estem 
mostrant molts sòlids. En els darrers sis 
partits s’està reflectint el treball que estem 

fent desplegant un gran joc.

La passada temporada us vau quedar a 
les portes de poder lluitar per l’ascens. 
La continuïtat del bloc és un gran avan-
tatge per obtenir aquests resultats?
Aquest és un aspecte fonamental. Encara hi 
ha un altre de més important. Aquest any hem 
fet un únic fitxatge de fora i hem pujat a dos 
jugadors del sènior B. La dotzena fitxa sempre 
la cobrim amb algun jugador del B. Aquesta 
sinergia entre els dos equips ho fa tot més fà-
cil, ja que treballem amb la mateixa dinàmica

Us plantegeu seriosament la possibili-
tat de pujar a Supercopa?
Nosaltres preferim anar partit a partit, però 
és evident que contemplem aquesta possi-
bilitat. Ara ve un mes de gener complicat. 
Artés i Sant Nicolau són dos grans equips 

Els de Jaume Sala són liders juntament amb Artés i Sant Nicolau 
que estaran a dalt fins al final. El més im-
portant és que s’ha obert una petita escletxa 
respecte als perseguidors.

Jaume Sala compagina la tasca de pri-
mer entrenador a la Minguella amb la 
de segon entrenador al CB Prat a Sego-
na FEB. Com es compatibilitzen aques-
tes dues tasques?
Dedicant-li moltes hores. Ningú sap la dedi-
cació que requereix. Amb el Prat he de mirar 
molts vídeos per fer scoutings, a més de les 
hores d’entrenament. Per sort no hi ha coin-
cidència. Quant als partits, amb el Prat vam 
quedar que la prioritat seria la Minguella. He 
anat alguns partits fora, però no tinc l’obli-
gació. A més soc coordinador de tecnificació 
i entreno un Premini a la Mnguella. Per sort 
treballo molt des de casa per poder dedicar-li 
tantes hores al bàsquet.
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Excel·lent resultats els que arriben des 
de Huelva. Catalunya torna a triomfar en 
el campionat de seleccions autonòmi-
ques, on hi ha hagut una forta presència 
verd-i-negra i badalonina. L’equip fe-
mení i masculí Cadet (generació 2009) 
va aconseguir la medalla d’or. El bada-
loní Marc Calderón va ser l’encarregat 
de dirigir l’equip masculí cap a l’or, 
acompanyat de l’entrenadora ajudant 
Marta Ramírez, actualment dirigint el 

Els Cadets van aconseguir ser campions en el campionat de seleccions 
autonòmiques, amb presència verd-i-negra i badalonina
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Cadet A femení de la Penya. A l’equip, 
fins a cinc jugadors de la Penya: Nil 
Poza (clau i decisiu en la final), Martí 
Gil (molt bon torneig), Biel Vallès, Adrià 
Rosell, Roger Torras. D’altra banda, l’or 
va ser també per la Cadet femenina, 
on hi ha les verd-i-negres Laia Nieto, 
Clàudia Flores (excel·lent final), Marti-
na Gironella, Aisha Diop i Feriell. Del 
Femení Sant Adrià, Ona Ballesté i Estela 
Cavedo. 

En categoria Infantil, l’equip femení (4a 
posició), va comptar amb la presència 
verd-i-negra de Blessing Ajisebutu, 
Mònica Lozano, Íria Sastre i Ari Cam-
poy. En l’equip masculí (5a posició), el 
seleccionador, el badaloní Raul Laita, 
l’ajudant Xavi Orois (entrenador Penya 
Infantil A fem) i els verd-i-negres Pau 
Gil, Lluc Soley i Edgar Sánchez. També 
el fisioterapeuta badaloní Albert Ruiz. 
Les dues finals (cadets) per l’or van ser 

disputades fins als instants finals. El 
masculí va veure com li remuntaven un 
+17 per anar a la pròrroga i aconseguir 
guanyar per la mínima. La final femeni-
na va ser un frec  a frec constant, però 
les catalanes van estar més encertades 
en els moments decisius. Un equipàs en 
quan a confecció.
Nou èxit del bàsquet formatiu català que 
continua demostrant que és una gran 
potència en bàsquet formatiu.
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Els Badalona Dracs jugaran competició europea

Badalona Dracs disputarà aquest any la 
CEFL al costat d’altres onze equips de 
vuit països europeus com Calanda Bastos 
(Suïssa), Thono Black Panthers (França), 
Scwäbisch Hall Unicorns (Alemanya), Car-
lstad Crusaders (Suècia), Belgrade Vukovi 
(Sèrbia), Amsterdam Crusaders (Països 
Baixos), Bristol Aztecs (Anglaterra), Stoc-
kolm Pixen Machine (Suècia), Kragujevac 
Wild Boars (Sèrbia), Warsaw Eagles (Polò-
nia) i Eidsvoll 1814’s (Noruega).
L’equip d’Oscar Calatayud debutarà en la 
competició europea en els quarts de fi-
nal, enfrontant-se el 10 de maig en Tho-
non-els-Bains al conjunt francès de Black 

Panthers. L’última participació de l’equip 
badaloní en la CEFL va ser el 2022, caient 
a casa en els vuitens de final davant La 
Courneuve-París Flaix per un clar 7-49.
Aquest diumenge començarà la LNFA 
amb la visita de Badalona Dracs a l’Hos-
pitalet per enfrontar-se a Pioners en el 
clàssic del futbol americà català. A la se-
gona jornada els d’Òscar Calatayud hau-
ran de viatjar a Mallorca per enfrontar-se 
a Voltors. El debut a Montigalà serà el 25 
de gener contra Pagesos. La primera vol-
ta finalitzarà el primer cap de setmana de 
febrer amb la visita del recentment ascen-
dit, Terrassa Reds.

El debut serà el 10 de maig a França. Diumenge comença la LNFA 
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